
PROTOKoL Nr XXXV/22
z sesji Rady Miejskiej w Suraiu w dniu 30.11.2022 r. w Miejsko- Gminnym

OSrodku Kultury w Sura2u.

Ad.1.
Obrady otworzyla i przewodniczyla Przewodniczqca Rady Miejskiej w Sura2u'

Paui Agnieszka Edyta Filipczuk -iLamojda.
Na podstawie listy obecnoSci stwier&ila prawomocnoSd obrad. W sesji

uczestniczyli Radni, Burmistrz Sura24 Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy,

solffsi.

Ait2.
Pani Przewodnicz4ca przedstawila proponowany porz4dek obrad:

l. Otwarcie obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej w Surazu.

2. Pr,zyjgcie porzqdku obrad.
3. Projekt uchwaly w sprawie zrnian w bud2ecie gmny na2022r.
4. Projekt uchwaly w sprawie obni2enia Sredniej ceny skupu i,yta do cel6w

wymiaru podatku rolnego na2023r.
5. Projekt uchwaty w sprawie okreSlenia wysokoSci stawek podatku od

nieruchomo6ci.
6. Projekt uchwaty w sprawie wyboru metody ustalenia oplaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej oplaty

na terenie gminy Sura:Z.

7. Projekt uchwaty w sprawie przyjgcia Programu wsp6lpracy Gminy SuraZ

z organizacjanri pozarzqdowymi oraz innymi podmiotami prowadz4cymi

dzialalnoSi po4rtku publicznego na2023 tok.
8. Projekt uchwaly w sprawie zrlrriany uchwaty Nr XXXIV/225/21 Rtdy

Miejskiej w SuraZu z dnia 26 paidztemika 2022r. w sprawie okreSlenia

przystank6w komunikacyjnych, kt6rych wla5cicielem lub zarz4dzapcym
jest Gmina Sura2 oraz warunk6w i zasad korrystania z tych prrystank6w.

9. Informacja Burmistrza Sttra2a zpodjgtych dzialahmigdzy sesjami.

l}.Zapytaria i wolne wnioski.
I l.Sprawy r62ne.
l2.Z*ofrczenie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Sura2u.

Radni Rady Miejskiej w Sura2u porz4dekprzyjgli 14 glosami za,ptzy l4 osobach

obecnych. Imierury wynik glosowania stanowi zalqcmik do protokotu.

Ad.3.
Zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie zmian w budZecie gminy na

2022t.
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Pan Sekretarz stwierdzil, iz powiatowy zarz4d Dr6g n,r6cil sig do gminy
o zwigkszenie srodk6w w. budZecie gminy na odu 

" 
dotycz4ce wyko'nania

wyniesionego skrry2owania ul. Zabfudowskiej, Bialostocki.j, Z"gurru*.jw Sur.y1 w wyniku ogloszonego przetargu r"ptyn*u tyrto leanaiferta na
wartoS6 461664.20,- ,l:_ !ryoo Na ubieglej ..gi,'-U"rpi"LryU g"ii *
yo:\1ye zadanie kwotg 97 600 zl., jednak takwota ulegla anianie i winosi dzis
180 832.10 zl. Takq samE kwotg doklada powiat i 100 tys. zl. powiat ,"yrkd
dofi nansowan ie z zew rr4trz.
Pani Przewodnicz4ca zvr6cila sig z pytaniem, crym jest spowodowany tak
drastyczny wzrost ceny?
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 generalnie gl6wnym crynnikiem, kt6ry wplyn{ na
:englest kr6tki okresjego wykonania, tj. do ko6ca rohr2022.
Pani Przewodnicz4ca zvrlcrra sig z pytniem, czy jest mo2liwosi ubiegania sig
o ponowne dofinansowanie w przyszlym roku?
Pan Sekretarz stwierdzil, iz wprzypaiku gdy bg&ie ogloszony kolejny naMr, toPowiatowy Zarz4dDr6g uwzglgdni po*Vzrr" rk azoriaoie tul 

"wentu"h6;wykonywanej dokumentacji n" aiogg powiatowq w kierunku L;t bi;i.
3olliwo5! uwzglgdnienia powyZszego ikrzy2owania
Radni zdecydowali o przelo2eniu powy2szej inwestycji na kolejny rok
budZetowy.

l_.alenioro do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 12 os6b za, I osoba przeciw, I osoba sig wstrzymal4 ptzy 14
osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi -rd.-iti" p."iir..,i".

Ad.4.
Zapomano 

-raanych z projektem. u:h*"fy w sprawie obni2enia Sredniej ceny
:kqlry" do cel6w wyniaru podatku rolnego ia2023r.
Pani Przewodniczqca stwierdzir, iL na ostatim posiedzeniu obu komisji byla
-oy1 9 

pozostawieniu podatk6w na poziomie .oku bi"4cego r* .*.rltu"liri"
podniesienie ich o 5%. Obecnie podatek rolny w gminie Surij"ri;;;;;i;
11,4.8^!,{u pwlecitprogoacji wzrosru i suJapay to kwlta 64:,;;;.^^
Pani Skarbnik zaponrararadnych z proporyc;q sta;k poaatku od nierucrromosci
z uwzglgdnieniem wzrostu o 5olo:
Od grunt6w:
-.zttiqzanych z prowadzeniem crzialalnosci gospodarczej... itd. jest w chwili
obecnej 1,03 zl po podwyZce wyniesie I ,0g od- I m2,
- pod wodami powierzchniowymi stojqcymi lub wodami...itd. tego podatku nie
ma na terenie gminy Suraz w zwiqzku z czym przyjgto kwotg malsi;"f"il,ZS
zl od I ha powierzchni,
- od pozostatych grunt6w, w tym ,aigtych na prowadzenie odplatnej statutowej
dzialalnoSci po:rytku publicznego...itd- jest w chwili obecnej O,ia a pl pJwyzce
wyniesie 0,57 zl. od I m2 powierzchni,
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- niezabudowanych objgtych obszarem rewitalizacji...itd. tego podatku nie ma na

terenie gminy SuraZ w zwiQzku z czym przyjgto kwotg maksymaln4 3,81 zl od
I m2 powierzchni,
Od budynk6w lub ich czg6ci:
- mieszkalnych w chwili obecnej jest 0,8921 po podwyZce wyniesie 0,93 zl od
I m2 powierzchni u2ytkowej,
- antiqzarrych z prowadzeniem dzialalnoSci gospodarczej...itd. w chwili obecnej
jest25,74 zl po podwy2ce wyniesie 27 ,03 zl od 1 m2 powierzchni uZytkowej,
- zqgtych na prowadzenie &ialalnoSci gospodarcznl w zaktesie obrotu
kwalifikowanym...itd. przyjgto stawkg max 13,47 z). od I m2 powierzchni
uZytkowej,
- wiqzartych z u&ieleniem Swiadczeri zdrowotnych w rozumieniu przepis6w

o dzialalnoSci leczniczej ...itd. w chwili obecnej jest 5,2521 po podwy2ce wyniesie

5,51 zl od I m2powierzchni uzytkowej,
- pozostatych , w tym zajgtych na prowa&enie odplatnej statutowej dzialalnosci
poftku publicmego...itd. w chwili obecnej jest 8,68 d po podwyZce wyniesie

9,1I zl od I m2powierzchni uZytkowej,
Od budowli nie ulega zrnianie czyli 2o/o ich wartoSci okreSlonej ustawq

o podatkach i oplatach. Za3 podatek rolny uwzglgdniai4cy 5Yownost w stosunku

do biez4cego roku wyniesie 64,55 zl,ztym2e max cena ogloszonaprzezPtezesa

Gl6wnego Urzgdu Statystycznego na rok 2023 wynosi 74,05 A. W stosunku do

bieZ4cego roku wzrost nastqpil o 20,45%o, a podatki od nieruchomosci, wzrosty

w stosunku do bie24cego roku o I1,87o.

Pan Owczarczuk zwr6cil sig z pyaniem, cry podatek od biegnqcego gazociqgu

na terenie gminy Suraz jest amienny, czy staly?

Pani Skarbnik stwierdzila, i2 jest to podatek staly 2% od wartosci budowli,

oszacowanej w deklaracji przez wlasciciela. Podatek zrnienia sig w6wczas, kiedy

wzrasta wartoSd budowli.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty w sprawie obni2enia Sredniej ceny

skupu z:yta do cel6w wymiaru podatku rolnego rra2023t. z uwzglgdnieniem 5%o

wzrostu.
Wynik glosowania: l0 os6b za,4 osoby przeciw, I osoba sig wstrzymala,przy 15

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zal}cznkdo protokolu.

J

Ad.5.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie okre lenia wysokoSci stawek

podatku od nieruchomo5ci.
Prryst4piono do glosowania projektu uchwaly z uwzglgdnieniem wzrostu stawek

o5%
Wynik glosowania: 9 os6b za, 5 osoby przeciw, 1 osoba sig wstrzymala' przy 15

osobach obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi zalqcznk do protokolu.
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Ad.6.
zaponrano radnych z projektem uchwaty w sprawie wyboru metody ustalenia
oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej
oplaty na terenie gminy Suraz.
Pani Przewodricz4ca stwierdzila, i2 zeproponowane stawki w/w uchwale byly
zaakceptowane pruez radnych na spotkaniu komisji, na kt6rym zdecydowano
pozostawienie stawki miesigcznej 33 zl za gospodarowanie odpadami
komunalnymi od jednego mieszkarica kompostujqcego bioodpaay i podniesienia
stawki do kwoty 37 zl od jednego mieszkarica niepoiiaaaiQcego Lompostownika
na bioodpady.
PrzTst4piono do glosowania projektu uchwaly.
Wynik glosowania: 13 os6b za, 2 osoby przeciw, przy 15 osobach obecnych.
Imienny wynik glosowania stanowi zal4cmtkdo protokolu.

4d.7.
Zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie prryjgcia programu
wsp6lpracy Gminy S*y . -z grgarizacj,arni pzarzad"'rryrri oraz iinymi
podmiotami prowadzqcymi dzialalnoSi po2ytku puUti.^.go ia2023 rok
_{qs-ppigno do glosowaniaprojektu uchwaty. 

-

Wynik glosowania: 72 os6b z4 2 osoby sig wstrzymaty, przy 14 osobach
obecnych. Imienny wynik glosowania stanowi utC"^ikao protot*u.

Ad.8.

?2ry3l;y9 ,:a"vch z projektem uchwaly w sprawie zrniany uchwaly Nrwl'll225l2l Rady Miejskiej w Suraiu , d*^ za puzazier*a iozzr.
w sprawie okre(lenia przystank6w komunikacyjnych, kt6rych wtascicietem luu
zarz4dzai4cym jest Gmina Suraz oraz *".rr.*o* i' z,,ai to.ryrt""i" , ty.r,
przystank6w.
Pan owczarczuk zwrocil sig z pytaniem, czy powolana komisja bezpieczeristwa
opiniujqca usytuowanie przystank6w przy drodze miata jakie3 uw"rr? 

- ._
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 komisja po4rtywnie zaopiniowala nasle propozycle
dotycz4ce przystank6w i usytuowania poeJSe dla piesrych.
Pan owczarczuk stwier&il, iz nalezy dopilnowad, aby nie doszro do sytuacji, jaka
ma miejsce prry przejSciu dla pieszych na ul. Bielskiej, gdzie slupy oSwietl;il;.
przejScia zostaty us)rtuowane na Srodku chodnika.
Pan Jaroszko zaproponowal, aby na przystankach szkolnych ustawi6 lawkg dra
dzieci.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcnikdo protokofu .



Ad.9.
Burmistrz Sura2a, Pan Henryk tr-apinski, przedstawil informacjg z podjgtych
dzialaf. miedzy sesj ami :

- udzial w szkoleniu dotycz4cym cyberbezpieczeristwa w lJlzgdzie Miejskim
w SuraZu,
- odbi6r promesy w wysokoSci l0 tys. zl. na zakup sprzgtu dla mlodzie2owej
grupy OSPwSuraZu,
- spotkanie z Prezesem Sqdu Rejonowego w Bialymstoku dotycz4ce wykonania
wyroku Sqdu odno6nie przekazaria zrtierz4t (kr6w) organizacji, ten problem
zostal delrnitywni e rontiqzarty,
- spotkanie z Prezesem GS Lapy dotycz4ce wspolpracy przy dystybucji wggla po
cenach preferencyjnych. Wggiel dla mieszkafc6w Gminy Sura2 bgdzie
sprzedawany przez GS l-apy po l800zl za tong.
- spotkanie z Komendantem Paristwowej Strazy Po2amej w Biatymstoku
dotycz4ce przekazaria cigikiego samochodu gaSniczego dla OSP w Sura2u,
- spotkanie z Dyrektorem PKS NOVA dotycz4ce pruekazania dowozu uczni6w
i dzieci do szkol i przedszkola oraz uruchomienie dodatkowego kursu do Lap,
- udzial w odbiorze prac konserwatorskich w koSciele p.w. Bo2ego Ciala
w Surazu,
- udzial w zjeLdzte Zwiqzku Gmin Wiejskich Wojew6dztwa Podlaskiego
spotkanie dotyczylo problem6w samorz4d6w przy konstnrowaniu budZetu na
nastgpny rok bud2etowy, czyli wzrost wydatk6w bie2qcych w stosunku do
dochod6w w wigkszoSci sq deficytowe. Na razie ustawa o finansach publicznych
na chwile obecna pozwala na takq sytuacje, ale nie wiadomo co bgdzie
w nastgpnych latach. Poruszono problem dysbybucji wjglaprzez gniny.
Pan Burmistrz podzigkowal za udzial w uroczysto5ciach pogrzebowych i za
zlo2one kondolencje w zwiqzku ze Smierciq brata.

Ad.10.
Zapytaria i wolne wnioski.
Pani Przewodniczqca wnioskowala o przekazarrie szczegolowej informacji
dotycz4cej zakupu wggla po cenach preferencyjnych.
Pan Burmisfiz stwierdzil, iZ mieszkaniec gminy Suraz bgdzie m6gl zakupi6
wggiel po cenie 1800 zl brutto za I tong ( w tym cena wggla I 50021. i dodatkowo
300 zl. za dystrybucjg pflez GS w tr-apach). Punktem skladowym wggla jest
elektrocieplownia ENEA w Biatymstoku, bliski punkt skladowania pozwolil
wynegocjowa6 ni2szq ceng z GS- em. Na chwilg obecnq jest podpisana umowa
z PGE PALIWA, oczekujemy teraz na transport wggla do miejsca skladowania
i m6c go przetransportowai do GS w Lapach i rozpocz4t, sprzedaZ dla
mieszkaric6w. Koszt dowozu wggla do nieruchomoSci le2y po stronie mieszkarica
i mo2e go odebra6 osobi5cie lub zlecid to GS- owi za dodatkowq platnoSciq.

Pan Woloszczyk zwr6cit sig z pytaniem, jakq iloS6 wggla zostala zg)oszona
w deklaracjach mieszkaric6w i jaki jest przybllhony termin dostawy?
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Pan Sekretarz stwierdzil, i2 do gminy wplynglo 153 wnioski na zakup wggl4
gdzie mieszkancy zlozryli zapotrzebowanie na ponad 200 ton wggla. czekamy na
informacje od PGE PALIWA, kiedy mieszkancy gminy bgdq mogli ode6rai
wggiel na skladzie.
Pani Dziemianiuk zwr6cila sig z pytaniem, c4 b cena lg00 zl brutto jest
jednakowa na te dwa rodzaje wggla, d. orzech i groszek?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 cena jest ta sama.
Pan Sosnowski zwrocil sig z pytaniem, kiedy zostanie uruchomiony dodatkowy
kurs do miejscowo5ci tr-apy?
Pan Burmistrz stwierdzil, iz najszybciej zostanie on uruchomiony od I stycmia
2023r.
Pan woloszczyk zwr6cil sig z pytaniem , czy naszautokar zostanie przekazany do
spolki PKS NOVA?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 na chwilg obecnq nie zostal przekazarry, gdyidow6z
dzieci przez spolkg rozpocznie si9 od I stycania 2023r.
Pani Przewodnicz4cazvrrlcira sig z pytaniem, od kiedy ruszy catering w szkole?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2-catering rozpocznie sig oi t gddni" zoizr:. igrisno
sig ok 60 l"ieci chgtnych do korzystania z obiadow p.igoto*y**y"h"poo
firmg cateringowq. Koszt cateringu wyni6sl tz zn zajeieiposiiek; iw i a
placi ro&ic, a pozostale Srodki pokryrva gmina.
Pani Przewodnicz4ca zasugerowalq abyna stronie szkoly wskaza6 jaka firma
cateringowa obsluguje nasz4 szkolg oraz uaktualnia6 jadlospis n" urailari1,i.
Pan Woloszcryk zwr6cil sig z_pytaniem, na jakimetapii.lest p.ryio;;;"
kuchni przedszkolnej do sporzqdzenia drugiego posiff.u ao sitofyi
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 pani Dyrektor-wykonala rozeminie wsr6d firm
sprzedajqcych i montujqcych sprzgt do kuchni. zostala sprawdzona obecna
instalacja elektryczna pod.kt6rq zostanie zakupiony piec konwekcyjro_p*o*y
Pan owczarczuk stwierdzil, i2 juz wiemy jaki jest ioia cateringu, a czy wiado;ojaki bg&ie koszt sporz4dzenia posilku w kuchni przedszt<olie.lf Cfi. ,Zanim
Tgmiemy robi6 tg kuchnig to ja, jlko radny, chcialbym otrzymae te ,y;"h"j"jaki koszt bgdzie utrrymania pracownik6w fcucfrni, 'ao*or"riu
i wyremontowania. Jaki to po prostu bg.dzie koszt bo jezeli tez na 60 os6b

ledzfemy pra'gotowywad te jedzeni4 no io trzeba grubo sig zastanowit.zawszc
Pan. Burmistrz m6wi, 2e pieniqzk6w nie ma, cigzko jest z bud2etem, je2eli my
1vyd*y takie pieniqdze, to zeby to bylo, tez jika6 symuracja, uzasadnienie, ja
jako radny chcialbym takie coS otrzfma6. Na nastgpnq tomisle p.ositUy- ZeUy
cos takiego bylo przygotowane."
Pan Burmistrz stwier&il, i2moinato przygotowa6 tylko tyle,2e sugestie radnych
z ostatniej komisji byty taki9, 

_1by 
obiady byty przygotowywane przez kuchnig

przedszkolnq a catering mialby by6 ty-.-ro*o, do czasu przygotowania
kuchni.
Pan owczarczuk zaproponowal powstrzymanie sig do korica rokuz przygotowtniem kuchni i w6wczas zobaczymy jak sig sprawdzi catering.
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W przypadku,jak nie bgdzie pasowal nam catering, to od nowego roku zaczniemy

prrygotowywa6 kuchnig.
Pani Przewodniczqca stwierdzila, iz to rodzice dzieci szkolnych, w przevtu2ajqc€1

wiqkszo6ci zdecydowali aby obiady do szkoly byty prrygotowywane w kuchni

przedszkolnej, stqd wyszla inicjatywa Pani Dyrektor o doposa2eniu kuchni

w dodatkowy sprzgt. Catering mial by6 na okres dw6ch miesigcy, do momentu

rozbudowy kuchni. Skoro dziS 60 dzieci zglosilo sig do korzystania z cateringu'

to moZe nale2y wstrrymad sig o miesiqc z rozbudowq kuchni.

Pani Skarbnik stwierdzila, i2 Srodki na t4 rozbudowg zostaly Przezxlaczone
w tegorocznym bud2ecie gniny.
pan Danitczut stwierdzil, i2 gminq wspolfinansujqca obiady cateringowe dla

&ieci w szkole, ma decydujqcy glos w wyborze, czy to bqdzie catering, czy to

bgdzie kuchnia przedszkolna. Gdyby to tylko rodzice sami placili za obiady'

mogliby w6wczas sami decydowa6.
pani Przewodnicz4ca wnioskowala, aby na najbli2sze posiedzenie komisji

przygotowad kalkuiacj g cenowQ przf gotowania kuchni przedszkolnej

ir* -wolo.r"zyk srwierdzil, i2 prawdopodobnie gmina bgdzie musiala du20

wigcej wyda6 , budz.t, na prrygotowanie kuchni, jak na wspolfinansowanie

cateringu.

Ad.l1.
Sprawy r62ne.
pan Sekretarz poinformowal radnych, i2 na chwilg obecnq zloaono do gminy 531

wniosk6w na dodatek wgglowy - wyfacono juz 378 dodatk6w na kwotg lmln.

l38tys.zl, pozostalewnioskisqwtrakcie rozpatrywania.cyt.,,Dodatkizinnych
2r6dil, cryi drewno, gaz, olej zlohono wnioski nal1cz,;4 iloSd 142 wyplacono

l l0 dodatl6w na kwotg 182 tys. 500 zl do rozpatrzeniapozostalo I I wniosk6w

dotyczqcych tych innYch Lr6del. "
Pan Woloszczyk a;ri6cil sig z pytaniem, czy w nowej perspektywie

przewie&iane s4 Srodki finansowe na OZE, magazyny energii?

iran Burmistrz stwierdzil, iZ w nowej perspektywie ze Srodk6w przewidzianych

ok. 30% ma by6 przaznaczonych na OZE, z zadaniani nxiqzanymi

z oszczgdzatiem energii, z termomodemizacj4'
Pan Owczarczuk zaproponowal, aby bruk zloZony na placu grninnym przy byl€1

szkole w Zawykaci skruszy6 kruszarkq wykorzystywanq prry remoncie drogi

w KoicowiZnie i wykorzysta6 kruszywo na drogi gminne.

Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w tym materiale jest bardzo duzo ziemi

i niekoniecznie nadaje sig jako material na drogi.

Pani Przewodnicz4ca wnioskow ala o rozeznartie cenowe w tym temacie'

Pan Bibulowicz zaproponowala, aby przy trwajqcej wycince zadrzewief przy

drogach gminnych ocryscii plac przy bylej szkole w Zawykach. stwierdzil, iz 24

g-d.riu ogloszony zostanie nab6r wniosk6w na zabytki. Zaproponowal radny
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zloZenie, np. G6ry Zamkowej z wyst4pieniem do konserwatora, co moglibySmy
wykonai orazzajqt, sig cmentarzem zydowskim i prawoslawnym.
Pan Burmistrz stwier&i1,. i2 wykonywanie jakictrkolwiek prac na cmentarzu
zydowskim wymaga uzgodnierl z gminq Zydowsk4. Wskazane miej..u rnurr4 byi
wpisane do rejestru zabytk6w.
Pani Dziemianiuk stwier&ila, i2 gmina otrzymara dofinansowanie domodemizacji i rozbudowy oswietlenia ili.or"go w gminie Suraz. Zwrocila sig
z pytaniem radna kiedy zostanie ogroszony poitngna powyZsze zadanie? ceny
energii.id4. w 9619, wsrystkim nam alezry 

-na 
jakiajszybszym *yg"r.."*_i,

oszczgdno5ci Wprzezzamontowanie oSwietlenia ledowego.
Pan Sekrerarz stwierdzil, i2 glalujemy rrzed swigtami oglosii przetarg na remont
Iy{"!y i 

-modemizacj 
g oSwietienia ulicznego.

Pani Dziemianiuk zwr6cila sig z.pytaniem , Jzy gntna przewiduje inwestycje,
kt6re przelo2q sig na oszczgdnoScienergii eiehrycznel?
Pan Burmistrz stwier&il, t, 

Tl ..nyt,U Jt".n4 nie ma-oglosronych program6w,na kt6re gmina moglaby sklada6 wnioski'o dofinasiwani". sti,i"iaril, izz otrzymanej subwencji rozwojowej 15 % musi g^in po"iiry;;;G.yp,
inwestycje do roku 2024.
Pan Woloszcryk zwr6cil sig z pytaniem, na co gmina wykorzysta pozostalew tegoroczrym budzecie srodki soleckie, kt6re pozo$ary'z rut upu'*tot**
szkolnego?
Pan Burmistrz stwierdzil, iz w tegorocznym bud2ecie nie wyodrgbniono funduszusoleckiego, a srodki umowne zoitaty pinnaczone na zakup autokaru szkolnego,ale bez.uszczegolowienia na konkretnym p*"grn.. W ci'gu ,;d;;-;;;:lkw czgsci zostaly wykorzystane na sotec-trvach, jik np. w Dokiorcach na budowgwiaty lub teZ na inne solectwa, w miarg ,gasiiycnpotrzeb wsi.Pan woloszcryk wnioskowal o skoriclenie *i"ty * Leszni oraz ulo2eniepolbruku na tym terenie.
Pan Burmistrz stwierdzil, iz wiata w Leszni byla wybudo wa,,a przpz
stowar4yszenie tam dzialajqce i spolecznosd Leszni. roazigtowal r* Bili".mieszkafcom Leszni za. zaarga2owanie i pomoc przy tei budowie orazmieszkaricom miejscowo.ci.S.edzifski" _ru poro. przy Luaorvie wiaty w-ichmiejscowosci oraz mieszkafcom Zimnoch za prace porzqdkowe terenu wokolSwietlicy. Nadmienil, iZ ze wzglgdu na '**rrki .tnorf..y.^. 

'p*..
w miejscowoSci Leszni o kt6re wnioikule radny, mogtyby ,i9.oaJ.ra. aolilro
w nastgpnym roku bud2etowym.
Pan . Woloszcryk zwr6cil, siE z pytaniem, jak zaopiniowala komisja
bezpieczeristwa proporycje budowy progu ,*uiniulq""go, p.."puil .il;L
w miejscowo6ci Lesznia ?
Pan Burmistrz stwierdzil,. i2 komisja pozytywnie zweryfikowala miejsce
usytuowania progu zwalniajqcego. Budowa nasi4pi dopiero w ,urr9fny.-.itu
9:j:j:*., jak Powiat zaberyieczy Srodki w .'*oi, Uuaz"J. ;f;;;;"
zaoanle.
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Pan Danilczuk stwierdzil, i2 na odcinku sieci wodociqgowej do wieZy ci6niei
w Sredziriskich nie ma odpowiedniego ciSnienia. Czy mo2na coS zrobi6 w tej
sprawie?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 ten problem wystgpuje od lat w zale2noSci od poboru
wody na dalsrym odcinku je2eli jest du2y pob6r za zbiornikami, to w6wczas na
odcinku przed zbiomikami zmniejsry sig ciSnienie. Zostal popelniony blqd przy
budowie zbiomik6w ciSnieniowych. Naprawa tego blgdu wymagalaby
przebudowy sieci wodoci4gowej.
Pan Danilczuk wnioskowal, aby teren wokol wiaty przy placu zabaw
w miejscowo3ci Sredziriskie nawieS6, wyr6wna6 i usunq6 krzaki.
Pani Przewodnicz4ca wnioskowala, aby wystqpi6 do Wodoci4g6w Podlaskich
o przygotowanie harmonogramu odczytu wodomierzy w poszczeg6lnych
miejscowo6ciach gminy Suraz i upublicznienia tej informacji wSr6d
mieszkaic6w.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, cry gmina podpisala umowQ ze spolkq PKS
NOVA naprzew6zdzieci do szkoty?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 ze wz$gdn na fakt, i2 spolka jeszcze r,ie uzyskala
wszystkich zez*roleh, czas podpisania umowy przesunie sig do I stycmia2023.
Umowa bgdzie zawarta od I stycznia 2023 do korica roku szkolnego2022-2023.
Pan Jaroszko zwr6cil sig z pytaniem, czy trasz agregat zostal wydzier2awiony
Wodoci4gom Podlaskim?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 nar;z agregat znajduje sig przy przepompowni
w Sredzinskich zostal przeznichumyty i automatyzowany.
Pan Owczarczuk wnioskowal o przedstawienie na najblizsze spotkanie komisji
faktury zakupu agregatu cyt.,, to my spraw&imy, czy to ten sam, bo jaki6 inny."
Pan Bibulowicz wnioskowal o zwr6cenie sig do Powiatu o naprawg odcinka drogi
powiatowej za Suril2em w kierunku tr-ap.

Pan Burmistrz stwierdzil, i2 juz kilkakrotniezg)aszato do Powiatu ten problem.
Pan Owczarczuk, po raz kolejny, zglasza problem zjazdtt z drogi powiatowej na

drogg gminn4 w Zawykach, wnioskujEc o pisemne wystqpienie w tej sprawie do
Powiatu.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 ustnie zglaszano problem do kierownika
Powiatowego ZarzqduDr6g, ale terazzwr6cimy sig w tej sprawie na piSmie.

4d.12.
Zakoirczenie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w SuraZu o godz. 10s0.

Prze Miejskiej

-Zamojda
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Protokolowala: S. Filipczuk

Pani Agnieszka



SURAZ

PROTOKOt. GI-OSOWANIA
z dnia 30 listopada 2022 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 1S
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto
Glos oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Pzed miot glosowania Za Pzeciw Wstrzymuiqcy

1 Pzyjqcie porzqdku obrad. 14 0 0

Kzysztof Eibulowicz ZA
Miroslaw Danilczu ZA
Julita Dztemranr ZA

mojdanieszka Edyta F pczuI I ZA
Pawe{ ZA
lgnacy Karczews ZA

nieszka Klosko ZA
nowski ZA

lwona ZA
Bogdan Owczarczu ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian ZA
Halina ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 listopada 2022 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowaniai 15
Liczba oddanych glcs6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto

oddane:

Punkt
porzedku

obrad

Pzedmiot glosowania Pzeciw Wstrzym uiEcy

2 Projekt uchwaly w sprawie zmian w
bud2ecie gminy na 2022t.

12 1
,|

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk WSTRZ
Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Krzysztof Mlodzranowski

lwona Nowicka

Bogdan Owczarczuk PRZECIW
Adam Sosnowski ZA

ZAWieslaw Marian Wotoszczyk

Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

ZA
ZA



Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przylqto

Glosy oddane:

Punkt
pozadku

obrad

Pzedmlot glosowania Za Pe eciw WstzymujEcy

J Projekt uchwaty w sprawie obnizenia
Sredniei ceny skupu 2yta do cel6w
wymiaru podatku rolnego na2023t.

10 4 1

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk PRZECIW
Julita Dzaemianiuk ZA
AgnEszka Edyt Filipczuk-zamojda ZA
Pawel Jaroszko PRZECIW
lgnacy Karczewski zA
Agnieszka Klosko

Keysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk PRZECIW
Kzysztof Pankowski

Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk WSTRZ
Halina Wyszkowska zA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

SURAZ

PROTOKOi- GI-OSOWANIA
z dnia 30 listopada 2022 r.

ZA

PRZECIW



SURAZ

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjeto
Glosy oddane:

Punkt
porzedku

obrad

Pzedmiot glosowania Pzeciw WstrzymujEcy

4 Projekt uchwaty w sprawie okre5lenia
wysokosci stawek podatku od
nieruchomoSci.

9 5 1

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk PRZECIW
Julita Dziemianiuk PRZECIW
Agnieszka Edyta Filipczuk-ZamoJda ZA
Pawel Jaroszko PRZECIW
lgnacy Karczewski WSTRZ
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk PRZECIW
Kzysztof Paikowski PRZECIW
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk

Halina Wyszkowska

Teresa Zimnoch ZA

1t1

PROTOKOI. GLOSOWANIA
z dnia 30 listopada 2022 r.

ZA
ZA



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 listopada 2022 r.

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glosy oddane:

Punkt
pozEdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw WstrzymujEcy

Projekt uchwaly w sprawie wyboru
metody ustalenia oplaty za
gospodarowanie odpadami
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej
oplaty na terenie gminy Suraz.

13 2 0

Krzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw nilczuk PRZECIW

UJ lita ram in ku ZA
ojdaAgn ieszka Edyta Filipczuk ZA

Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA

Klo koSAg ZA
KrzysAof ianowski ZA
lwona Nowicka zA
Bogdan Owczarczuk PRZECIW

ankowski ZA
Adam nowski ZA

anWieslaw ZA
alina Wyszkowska ZA

Teresa mnoch ZA

'lt1

Glosowan ie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: .ls

Liczba oddanych glos6w: t5



SURAZ

PROTOKOI. GT.OSOWANIA
z dnia 30 listopada 2022 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: .15

Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glosy oddane:

Punkt
pozEdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujacy

b Projekt uchwaly w sprawie przyjgcia
Programu wsp6lpracy Gminy Sura2 z
organizacjami pozarzEdowymi oraz
innymi podmiotami prowadzEcymi
dzialalno56 pozytku publicznego na
2023 rok.

12 0 2

Kzysztof Bibulowicz ZA
l\,4 iroslaw Danilczu ZA
Jul Ita Dziemianiuk ZA

ojdaAgnieszka Edyta Filipczuk- ZA
Pawel Jaroszko WSTRZ
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka sko ZA

ianowskiKrzysztof ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pahkows I

Adam snowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk WSTRZ
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

'U1

BRAK GLOSU



SURAZ

PROTOKOL GLOSOWANIA
z dnia 30 listopada 2022 r.

Glosowanie .iawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15

Liczba oddanych gtos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto

Glosy oddane:

Punkt
porzadku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

7 Projekt uchwaly w sprawie zmiany
uchwaly Nr )fiXlV/225l21 Rady
Miejskiej w Sura2u z dnia 26
pazdziernika 2022r. w sprawie
okre6len ia przystank6w
komu nikacyjnych, kt6rych wlaScicelem
lub zazqdzaipcym jest Gmina Sura2
oraz warunk6w i zasad korzystania z
tych pzystank6w

14 0 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA

Edyta FilipciulcZamojdaAgnieszka ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk

Kzysztof Paikowski BRAK GLOSU
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Wotoszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

ZA


